
Protokół nr X/2020
z X posiedzenia Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” 
które odbyło się w dniu 10 stycznia 2020 roku w godz. 12:00 - 13:00 

w sali konferencyjnej (parter, wejście do budynku od strony Hotelu GWDA), 
Inwest-Park Sp. z o. o., 64-920 Pila, ul. Dąbrowskiego 8.

W posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego uczestniczyli członkowie 
Zgromadzenia zgodnie z listą obecności, a nadto m. in.:

- Zastępca Prezydenta Miasta Piły - Krzysztof Szewc;
- Eligiusz Komarowski - Starosta Pilski;
- Przewodnicząca Zarządu Związku - Małgorzata Sypuła;
- Zastępca Przewodniczącej Zarządu Związku - Elżbieta Sieg;
- Bogdan Kopeć - Dyrektor BNW UM Piły;
- Główna Księgowa w Biurze Związku Międzygminnego - Elżbieta Hildebrandt;
- Radca Prawny w Biurze Związku Międzygminnego - Marcin Paliwoda;
- Marta Sieniawska - Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi;
- Mieszkańcy.

Nieobecni członkowie Zgromadzenia Związku:
- Brunon Wolski - wójt Kaczor;
- Marek Toboła - przedstawiciel Gminy Piła;
- Lucjan Szutkowski - przedstawiciel Gminy Piła.

Lista obecności członków Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi” stanowi załącznik do protokołu.

Ad 1
Na dziesiątym posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi” członków Zgromadzenia Związku oraz przybyłych 
gości powitał Przewodniczący Zgromadzenia Związku Międzygminnego, Rafał Sroka.

Przewodniczący Zgromadzenia poinformował, iż na mocy art. 20 ust. Ib ustawy z 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, obrady Zgromadzenia są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.

Ad 2
Następnie na podstawie przygotowanych list obecności /§ 13 ust. 1 Statutu Związku/ 
stwierdził kworum (20 członków obecnych, na 24 członków) oraz prawomocność obrad.

Ad 3
Przewodniczący Zgromadzenia Związku Międzygminnego, Rafał Sroka zaproponował 
porządek obrad, który wcześniej drogą elektroniczną został przesłany wszystkim członkom 
Zgromadzenia Związku. Porządek obrad X Zgromadzenia Związku przedstawiał się 
następująco:

1. Otwarcie zgromadzenia.
2. Stwierdzenie kworum oraz ważności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Projekt uchwała Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki 

odpadami Komunalnymi” zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia sposobu
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obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki 
tej opłaty.

5. Sprawy różne.
6. Wolne głosy i wnioski.
7. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Zgromadzenia zapytał czy są propozycje zmiany porządku obrad.

Wobec braku zmian do porządku obrad, Przewodniczący Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego, Rafał Sroka stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.

Przewodniczący Zgromadzenia poinformował, iż zgodnie z art. 72 ust. 3 ustawy 
o samorządzie gminnym i § 12 ust. 3 Statutu Związku (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2012 r., poz. 
5969 z późn. zm.) każdy członek zgromadzenia może wnieść pisemny sprzeciw w stosunku 
do uchwały zgromadzenia w ciągu 7 dni od dnia jej podjęcia. Wniesienie sprzeciwu 
wstrzymuje wykonanie uchwały i wymaga ponownego rozpatrzenia sprawy. Sprzeciw nie 
może być zgłoszony wyłącznie do uchwały podjętej w wyniku ponownego rozpatrzenia 
sprawy.

Krzysztof Rutkowski poprosił o 20-30 minutową przerwę, w celu spotkania wójtów 
i burmistrzów z Zarządem Związku i wyjaśnieniu jeszcze kilku kwestii, zanim uchwała 
zostanie podjęta.

Przewodniczący Zgromadzenia Związku, Rafał Sroka ogłosił 30 minut przerwy.

Na posiedzenie dotarł Artur Kłysz, Burmistrz Wysokiej, godz.10.08. 
Stan obecnych na Sali 21 osób.

Godz. 10.08 - ogłoszono przerwę.

Godz. 10.40 - wznowiono obrady X Zgromadzenia Związku.

Przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 4
Projekt uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki 
odpadami Komunalnymi” zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia sposobu obliczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki tej opłaty.

Przewodniczący Zgromadzenia Związku Rafał Sroka poprosił o zabranie głosu 
wnioskodawcę uchwały, Przewodniczącą Zarządu Związku.

Małgorzata Sypuła Przewodnicząca Zarządu Związku powiedziała, że na ostatnich 
Zgromadzeniach Związku począwszy od dnia 25 listopada 2019 roku otrzymaliście Państwo 
szczegółowe informacje nt. przyczyn wzrostu opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Podkreśliła, że podwyżki nie są tylko problemem lokalnym, ale 
ogólnokrajowym uzależnionym od wielu czynników zewnętrznych. Ostatecznie, po 
wielokrotnych analizach wypracowana została stawka w wysokości 29 zł od osoby za odpady 
segregowane i 58 zł od osoby za odpady niesegregowane. Wprowadzenie podwyżek od marca 
br. skutkuje tym, że średni koszt odbioru odpadów segregowanych na 1 mieszkańca w roku 
2020 roku wyniesie 26,66 zł, jest to mniej niż np. w Chodzieży, gdzie stawka kształtuje się na 
poziomie 28 zł. wpływy z opłat w dalszym ciągu nie pokrywają kosztów, stąd w najbliższym
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czasie podejmowanych będzie szereg działań mających na celu uszczelnienie systemu.

Przewodniczący Zgromadzenia Związku Rafał Sroka powiedział, że projekt uchwały 
członkowie Zgromadzenia otrzymali. Zapytał czy ktoś ma pytania do projektu uchwały, czy 
są jakieś uwagi do projektu uchwały.

Jako pierwsza głos w dyskusji zabrała Emilia Piechocka, radna Rady Miasta Piły, która 
poruszyła następujące kwestie i zapytała:

- czy przy obecnych stawkach 15 zł i 35 zł, czy ustalone w budżecie dochody, 
w związku z podniesioną stawką, jeśli zostaną przyjęte, wzrosną do ok. 110 min zł?

- czy w tym roku są planowane kolejne podwyżki?

Elżbieta Hildebrandt Główna Księgowa w Biurze Związku odpowiedziała, że budżet został 
ustalony na poziomie 61 min zł z zapisem, na podstawie którego prognozuje się stawkę na 
poziomie wg efektywnych działań. Stawka, która jest założona w budżecie to stawka na 
poziomie powyżej 30 zł.

Odpowiedzi na drugie pytanie udzielił Przewodniczący Zgromadzenia Rafał Sroka, który 
powiedział, iż niewidomą jest co wydarzy się w tym roku, na tę chwilę nikt nie znajdzie 
odpowiedzi na to pytanie co się wydarzy.

Emilia Piechocka, radna Rady Miasta Piły, zapytała ile kosztuje roczna obsługa prawna 
kancelarii „Ziemski&Partnerzy” za lata 2018 i 2019.

Małgorzata Sypuła, Przewodnicząca Zarządu Związku odpowiedziała, że w tej chwili 
dyskutowane są zupełnie inne sprawy, jeżeli ma Pani pytania proszę zwrócić się na piśmie, 
oczywiście udzielimy odpowiedzi.

Emilia Piechocka, radna Rady Miasta Piły, zapytała ilu prawników jest zatrudnionych na 
etacie w Związku a ilu na umowę zlecenie?

Małgorzata Sypuła, Przewodnicząca Zarządu Związku odpowiedziała, że w Biurze Związku 
zatrudniony jest na etacie jeden radca prawny, obecny na posiedzeniu Zgromadzenia.

Emilia Piechocka, radna Rady Miasta Piły powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu 
Zgromadzenia Związku gdy głosowane miały być stawki 33,86 zł i 67,72 zł usłyszeliśmy, że 
są to stawki konieczne do sfinansowania budżetu, a i tak Gminy będą musiały wnieść dopłaty. 
Zapytała jak przy proponowanej stawce 29 zł będą kształtowały się te dopłaty?

Małgorzata Sypuła, Przewodnicząca Zarządu Związku odpowiedziała, że kwestie te 
prezentowane były na ostatnim posiedzeniu Zgromadzenia, informacja była podawana do 
publicznej wiadomości. Wszystko będzie zależało od tego jaki na koniec roku będzie wynik 
bilansu finansowego, w tej chwili trudno jest to ocenić. Wszystkie przedstawiane Państwu 
informację są to dane prognozowane.

Przewodniczący Zgromadzenia Związku Rafał Sroka powiedział, że przypomina sobie 
prezentowany slajd z danymi liczbowymi, nie widzi technicznej możliwości, aby te dane 
czytać kolumnami czy wierszami.

Emilia Piechocka, radna Rady Miasta Piły powiedziała, że była symulacja zrobiona przy
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poprzednich stawkach, zapytała dlaczego nie ma symulacji przy obecnych stawkach?

Przewodniczący Zgromadzenia Związku Rafał Sroka powiedział, że cała informacja zawarta 
jest w uzasadnieniu do projektu uchwały, na str. 2 napisano, iż prognozowana wysokość 
deficytu budżetowego szacowana jest na ok. 9 min zł, przy stawce 29 zł. jest to prognoza, nie 
możemy mówić kto ile zapłaci.

Jako następny głos w dyskusji zabrał Roman Wrotecki, burmistrz Ujścia, który zwrócił się 
z pytaniem do radnej Emilii Piechockiej, jak głosowała 25 listopada 2019 roku, gdy 
głosowane były stawki opłat w wysokości 34 zł i 68 zł, czy głosowała Pani za podwyżką? Ja 
wtedy nie głosowałem, czy głosowała Pani za podniesieniem stawki za odpady segregowane 
w wysokości 34 zł?

Emilia Piechocka, odpowiedziała, że głosowała „ZA”, jednak przez pomyłkę, coś stało się 
z łącznością przyrządów do głosowania.

Przewodniczący Zgromadzenia Rafał Sroka zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?

Wobec braku zgłoszeń w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanie odbywa się w sposób jawny, za pomocą elektronicznego systemu do głosowania. 
Poprosił o oddanie głosu za pośrednictwem urządzenia do głosowania oraz poprzez 
podniesienie ręki.

Wynik głosowania został wyświetlony.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sposobu obliczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki tej opłaty została 
podjęta - 19 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych”.

Przewodniczący Zgromadzenia Rafał Sroka stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 5
Sprawy różne.

Przewodniczący Zgromadzenia zapytał, czy ktoś ze zgromadzonych chciałby zabrać głos 
w tym punkcie porządku obrad.

W tym punkcie głos zabrała Małgorzata Sypuła, Przewodnicząca Zarządu Związku, która 
poinformowała, iż w związku z tym, że w przestrzeni publicznej pojawiły się różne 
informacje, często takie, które wprowadzają mieszkańców w błąd, zapowiedziała, że Związek 
Międzygminny będzie prowadził szeroką kampanię informacyjną nt. tego skąd się wzięły 
podwyżki stawek, jak kształtują się w innych gminach i miastach, po to żeby wszyscy 
mieszkańcy mieli na ten temat rzetelną wiedzę.

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 6
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Zgromadzenia zapytał, czy ktoś ze zgromadzonych chciałby zabrać głos 
w tym punkcie porządku obrad.

4



Krzysztof Oświęcimski poruszył kwestię PSZOK-u w Miasteczku Krajeńskim. Dodał, że 
wstępnie rozmawiał z Panią Prezes i ma nadzieję, że wniosek zostanie uwzględniony, chodzi 
o ponowną zbiórkę odpadów wielkogabarytowych w gminie.

Małgorzata Sypuła, Przewodnicząca Zarządu Związku powiedziała, że wniosek został 
odnotowany i przyjęty.

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 7
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego Rafał Sroka, zamknął X posiedzenie Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”.

Na tym protokół zakończono.
Przewodniccy Żettituidzenia 

Związku Mjftdzygm innego 
„Pilski Region Gosp^^i (pdpticjami Komunalnymi"

Rafarfronti
Protokół sporządziła:

Exvelii \yła

ługi Zarządui.irs/.v specjałr
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